
Holbergsgade 6
DK-1057 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 6. maj 2014
Enhed: Sygehuspolitik
Sagsbeh.: SUMTSP
Sags nr.: 1402435
Dok nr.:  1442565

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 25. april 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 713 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 713:
”Hvordan vil ministeren sikre, at borgere i Nordjylland kan komme til øjenlæge, 
og vil ministeren i den forbindelse se på antallet af patienter, som den enkelte 
øjenlæge kan tage ind?”

Svar:
Som sundhedsminister er jeg optaget af, at alle patienter sikres den bedst mu-
lige behandling samt de kortest mulige ventelister.

Jeg kan oplyse, at ansvaret for tilrettelæggelsen og driften af sundhedsvæse-
net, herunder for tildelingen af ydernumre til praktiserende speciallæger, på-
hviler regionerne.

De enkelte regioner fastlægger således udbuddet af praktiserende speciallæ-
ger med henblik på at etablere en gensidig tilpasning af funktioner og kapacitet 
mellem sygehusene og praksissektoren. I den forbindelse rummer overens-
komsten allerede mulighed for, at regionen kan indgå aftale med de enkelte 
speciallæger om fravigelse af overenskomsten, herunder af overenskomstens
øvre omsætningsgrænser, og som følge heraf udvide kapaciteten i den enkel-
te praksis.

Videre er de praktiserende speciallæger forpligtet til at friholde 20 pct. af kapa-
citeten til at indgå aftale med regionen om udførelse af opgaver for regionen. 

Patienter kan frit vælge mellem alle praktiserende øjenlæger i hele landet, som 
har tilsluttet sig overenskomsten.

Med venlig hilsen
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